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Concept verslag vergadering Algemeen Bestuur Veiligheidsregio Noord- en Oost-Gelderland  
d.d. 3 november 2022 in het stadhuis van Apeldoorn 
 
Aanwezig: dhr. A.J.M. Heerts (voorzitter), dhr. J. Bengevoord, mw. M. Besselink, mw. C.W.J. Blom, 
dhr. M. Boumans, mw. A.H. Bronsvoort, dhr. O.E.T. van Dijk, dhr. S.W. van ’t Erve, mw. T. Haseloop, 
dhr. A. van Hedel, dhr. T.C.M. Horn, mw. P. Jorritsma, dhr. H.A. Lambooij, dhr. J.H.A. van Oostrum, 
dhr. J.N. Rozendaal, mw. M. Sanderse, dhr. H.J. van Schaik, mw. A. Vermeulen, dhr. J.W. Wiggers 
(later) 
 
dhr. O. Strotmann (VNOG), dhr. S. Banus (plv. DPG), mw. C. Kats (hoofd risico- en crisisbeheersing 
VNOG), dhr. J.P. Wassens (coördinerend functionaris gemeenten), dhr. F. Terpstra (Defensie), dhr. F. 
Starke (bestuursadviseur VNOG), mw. H. Otten (communicatieadviseur), mw. M. Ornstein 
(waterschap Vallei en Veluwe) 
 
Afwezig: mw. Th.A.J. Burmanje, dhr. A. Stapelkamp, dhr. H.H. de Vries, dhr. D.G.L. Kransen (directeur 
VNOG), mw. W. Kleiboer (provincie Gelderland), politie 
 
Notulist: mw. N. Knapen 
 
 
 
1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom.  
 
Met kennisgeving afwezig zijn de heer Stapelkamp en de heer De Vries. Mevrouw Burmanje wordt 
waargenomen door de heer Van Schaik. De heer Kransen wordt vervangen door de heer Strotmann.  
 
TER VASTSTELLING 
 
2. Concept verslag en besluitenlijst 23 juni 2022 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld, met dank aan de samensteller. 
Naar aanleiding van het verslag zijn er geen opmerkingen.  
 
3. Ingekomen stukken en mededelingen  
Deze worden voor kennisgeving aangenomen.  
 
HAMERSTUKKEN 
 
4. Informatienota huisvesting 
Het algemeen bestuur neemt kennis van deze nota.  
 
TER BESPREKING EN VASTSTELLING 
 
5. Strategisch informatiebeleid 
De heer Van Schaik deelt mee dat dit document voor advies aan de Ondernemingsraad is voorgelegd. 
De OR heeft inmiddels aangegeven positief te adviseren. Het concept wordt hiermee definitief.  
 
Het algemeen bestuur besluit conform voorstel.  
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TER BESPREKING 
 
6. Contourennota versterking crisisbeheersing en brandweerzorg 
De voorzitter merkt op dat de strekking van de wijziging van de Wet veiligheidsregio’s richting de 
Wet crisisbeheersing en brandweerzorg een grote ontwikkeling is. Het algemeen bestuur van het 
NIPV en het Veiligheidsberaad hebben dit becommentarieerd. De voorzitter vindt het van belang dat 
iedereen de stukken diagonaal doorneemt want de wijziging gaat straks leiden tot accent-
verschuivingen van repressie naar preventie op meerdere terreinen en er zijn veel elementen die 
meespelen.  
 
De heer Van ’t Erve vindt het belangrijk om de crisisaanpak te versterken; voorkom dat deze lijn te 
smal gedefinieerd wordt waarmee het risico ontstaat dat de bredere beweging gemist wordt.  
De voorzitter antwoordt dat dit vooral het Knooppunt Coördinatie Regio’s en Rijk is. Een aantal 
ministeries krijgt een eigen crisisorganisatie. Vanuit het Veiligheidsberaad, VNG, NGB en NIPV wordt 
voortdurend aangegeven dat het ergens gecoördineerd moet worden.  
De heer Van ’t Erve benadrukt dat het van belang is te weten wie verantwoordelijk is voor de crisis 
als het echt fout gaat. Wie is dan de kapitein? 
De heer Strotmann geeft aan dat de veiligheidsregio’s hier nauw bij betrokken zijn. Als iets duidelijk 
is geworden de laatste jaren is dat risico’s zich niet houden aan regiogrenzen en steeds meer 
maatschappelijk verstorend zijn. Het is inderdaad een zoektocht wie de rol van kapitein op zich 
neemt en het gevoel is dat dit nog niet besloten is.   
 
De heer Rozendaal en mevrouw Bronsvoort waren op 2 november aanwezig bij de bijeenkomst rond 
de contourennota. In dit stuk zitten de ervaringen van de afgelopen paar jaar. Groot discussiepunt is 
hoe het straks gebeurt op rijksniveau. Als voorbeeld de wateroverlast in Zuid Limburg; dat gaat over 
de grenzen van gemeenten en veiligheidsregio’s heen, maar ook over bestuurlijke grenzen. Die 
integrale aanpak is nog niet goed georganiseerd; het rijk heeft daar nog huiswerk in te doen. Het 
Veiligheidsberaad vraagt hier constant aandacht voor. Wat wel gaat gebeuren via deze lijn is dat de 
informatievoorziening geprofessionaliseerd gaat worden via het knooppunt.  
De heer Van ’t Erve vindt een strakke en heldere aansturing van groot belang.  
De heer Strotmann geeft aan dat natuurbrandbestrijding landelijk veel aandacht heeft. Vanuit 
brandweerzorg wordt gekeken naar een landelijk risicoprofiel want dat is iets anders dan de 
optelsom van de 25 afzonderlijke risicoprofielen. Iedere regio heeft een eigen verantwoordelijkheid 
om de eigen risico’s af te dekken maar er blijven altijd restrisico’s over die dermate groot zijn dat je 
daar op landelijke schaal iets voor moet organiseren. Overstromingen en natuurbranden zijn daar 
goede voorbeelden van; deze raken vaak meerdere regio’s. Hoe vindt besluitvorming rondom gelijk-
tijdigheid plaats? Als het gaat om de landelijke slagkracht is het de vraag of die ook niet vanuit het 
rijk op strategische onderwerpen zou moeten worden opgeplust.  
 
Mevrouw Ornstein voegt toe dat bij waterschappen e.e.a. via de lijn van de Unie van Waterschappen 
loopt. De crisislijn van een watercrisis loopt via het ministerie van I&W. De zorg die wordt 
uitgesproken is herkenbaar; kijk naar een situatie als in Limburg. Het is een goed punt om aandacht 
voor te hebben. Als het gaat om een watercrisis is het klassieke denken de voorbereiding op een 
dijkdoorbraak terwijl de aandacht voor de cluster-regenbuien ook van belang is; daar zou op 
geoefend moeten worden.  
 
De heer Bengevoord pleit ervoor om de internationale samenwerking en grensoverschrijdende 
samenwerking uit elkaar te halen en los te knippen. Het moet normaal worden en 
grensoverschrijdende samenwerking moet op de landelijke tafels heel gebruikelijk worden.  
De voorzitter vindt het van belang om e.e.a. pragmatisch en praktisch te blijven aanvliegen en hier 
vooral mee door te gaan.   
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De heer Strotmann geeft aan dat de 12 grensregio’s goed contact houden met de buren; er is geen 
enkele regio die dit anders gaat doen. In de praktijk gaat dit goed en dat zal ook zo blijven; dit wordt 
niet afhankelijk gemaakt van ministeries waardoor vertraging ontstaat. 
 
Mevrouw Besselink geeft de suggestie mee om eventueel 1 of 2 collega’s aan te wijzen om dit traject 
wat nauwkeuriger te volgen.  
De voorzitter antwoordt dat de DB-leden dit met grote belangstelling volgen; het algemeen bestuur 
wordt meegenomen in de worsteling en bewustwording dat er zoveel speelt.  
 
Mevrouw Bronsvoort voegt toe dat het onderdeel “versterking bevolkingszorg” op een ander 
moment bij het algemeen bestuur aan de orde wordt gesteld.   
 
Het algemeen bestuur neemt kennis van de concept contourennota crisisbeheersing en 
brandweerzorg, het proces van bestuurlijke consultatie en de reactie van het Veiligheidsberaad op de 
nota.  
 
7. Voortgang ontwikkeling 1-post Apeldoorn / Hoofdkantoor VNOG 
De heer Strotmann geeft via een presentatie een toelichting op de stand van zaken. Er is een 
haalbaarheidsonderzoek geweest of de nieuwe locatie verbouwd moest worden of dat er 
nieuwbouw zou moeten plaatsvinden. Het resultaat is een voorkeur voor nieuwbouw. Het kost 
weliswaar meer, maar het geeft de mogelijkheid een duurzaam gebouw neer te zetten dat specifiek 
is ontworpen voor en toegerust op een kantoorfunctie en een brandweerfunctie. De 
budgetneutraliteit is overgenomen door het college van Apeldoorn. De plannen zijn gepresenteerd 
tijdens de politieke markt in Apeldoorn. Daar is positief op gereageerd. Er is inspraak geweest van 
een bewoner die in de buurt woont van de nieuwe locatie en zich zorgen maakt over de 
ontsluitingsweg door de wijk. Afgesproken is om in gezamenlijkheid met de bewoners van de wijk in 
gesprek te gaan.  
Als alles goed gaat is het de verwachting dat in 2025/2026 gestart kan worden met de bouw en dat 
op zijn vroegst in de tweede helft van 2026 overgegaan kan worden naar de nieuwe locatie.  
 
8. Consequenties brandweer van motie 30 km/u 
De heer Strotmann licht dit onderwerp toe. De standaardsnelheid binnen de bebouwde kom zou 
terug moeten naar 30 km/uur tenzij. Gemeenten zijn hier aan zet. Dit is o.a. besproken binnen de 
Vakraad Incidentbestrijding waar alle regio’s in vertegenwoordigd zijn. Dit gaat het e.e.a. betekenen 
voor de opkomsttijden en daar wordt aandacht voor gevraagd. Vrijwilligers worden vertraagd in de 
opkomst naar de kazerne en de uitruk zal vertraagd worden van de kazerne naar het incident. Er is 
een landelijk afwegingskader opgesteld met een aantal criteria waarop afgewogen kan worden of het 
zinvol is terug te gaan naar 30 km per uur of dat 50 km per uur gehandhaafd kan blijven. Op het 
moment dat dit besproken wordt in de gemeente verwijs dan naar dit afwegingskader.  
 
De heer Van Oostrum verzoekt om een heldere brief vanuit de VNOG waarin het afwegingskader 
wordt beschreven en toegelicht. Dit wordt toegezegd.  
 
De heer Horn vraagt of er voldoende koppeling is met het mobiliteitsplan? De heer Strotmann zegt 
toe hier intern naar te kijken.  
 
De heer Van Schaik vraagt of op dit punt de samenwerking wordt gezocht met de ambulancedienst?  
De heer Strotmann antwoordt dat op landelijk niveau de afstemming is gezocht met de ambulance-
dienst. Zij hebben aangegeven dat zij dit als een gegeven zien. De politie is wel betrokken bij het 
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afwegingskader en zij geven aan dat zij geen problemen ervaren met de teruggang in maximale 
snelheid.  
De heer Van Schaik is benieuwd of regionaal gekeken wordt. Het zou goed zijn als er een integrale 
brief over komt.  
 
De heer Banus geeft aan dat het RIVM de calculatie maakt hoeveel ambulances per regio nodig zijn. 
Vanuit de VNOG/GHOR worden de partijen gecontracteerd die dit gaan regelen voor de regio. In de 
regio NOG is dat het Witte Kruis. De ambulancedienst zit ook in het ROAZ; daar wordt de capaciteit 
verdeeld en besproken. Als in een ziekenhuis de Eerste Hulp sluit dan wordt dat via het ROAZ 
besproken en weten de ambulances dat ze patiënten naar omliggende ziekenhuizen moeten 
brengen.  
De heer Banus denkt dat het goed is dat er één brief gaat naar alle gemeenten mede vanuit de 
ambulancezorg.  
 
9. Ontwikkelingen spreidingswet 
De voorzitter deelt mee dat omtrent dit onderwerp politiek een stevig conflict is ontstaan. Dat is ook 
de reden dat vanmiddag in het bestuur van de VNG besloten wordt tot een Tijdelijke commissie asiel 
en migratie.  
 
Mevrouw Otten meldt dat er dinsdag een overleg is geweest met de heer Scholten (projectleider 
Oekraïne VNOG), mevrouw Schmitz (gemeente Apeldoorn) en twee beleidsmakers van de DG 
Oekraïne. De brief vanuit de VNOG doet zijn werk en ook de landelijke partijen gaan hun rol pakken. 
Morgen komt er een Kamerbrief, een verzamelbrief die gaat over het remigratiebeleid met een 
driesporenplan. De IND is bezig met de doorlichting van dossiers en stuurt de tweede helft van 
november iedere derdelander een persoonlijke brief met de mededeling dat iemand valt in de 
vertrekcategorie of onder de groep derdelanders die mogen blijven. Er is opgeroepen om deze 
informatie ook te delen met gemeenten. Onderzocht wordt of er een verkorte procedure voor die 
vertrekgroep kan komen. Er wordt ook nagedacht over een financiële prikkel om te vertrekken. Er 
worden afspraken gemaakt met de Dienst terugkeer en vertrek en er zijn afspraken gemaakt met 
Vluchtelingenwerk om groepsvoorlichting te geven of persoonlijke situaties met betrokkenen door te 
nemen.  
 
De heer Van Schaik heeft gisteren een gesprek gehad met COA over de begroting van SZW waar 
onvoldoende ruimte zit voor inburgering. Hij stelt voor een voorzet voor een brief te maken richting 
SZW om hier aandacht voor te vragen en geld beschikbaar te stellen om de inburgering op te starten.   
 
10. Rondvraag en sluiting 
De heer Wiggers deelt mee dat de duikploeg Heerde is gestopt per 1 november jl. Dat is op 
respectvolle wijze gebeurd en afgerond.  
 
De voorzitter spreekt zijn hartelijke dank uit richting mevrouw Vermeulen, die deze AB-vergadering 
voor de laatste keer bijwoont. In december wordt officieel afscheid van haar genomen.  
 
De voorzitter sluit de vergadering om 12.00 uur, met dank aan allen.  
 
Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur Veiligheidsregio Noord- en Oost-
Gelderland op 15 december 2022.   
 
 
drs. D.G.L. Kransen      dhr. A.J.M. Heerts 
secretaris       voorzitter 
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Lijst van openbare besluiten van de vergadering van het algemeen bestuur Veiligheidsregio Noord- 
en Oost-Gelderland te Apeldoorn 
 
Vergadering: 3 november 2022 
 
 
 
1. Opening 
- 
 
2. Concept verslag en besluitenlijst 23 juni 2022 en besluitenlijst 28 september 2022  
Het algemeen bestuur stelt het verslag en de openbare besluitenlijsten vast. 
 
3. Ingekomen stukken en mededelingen  
Het algemeen bestuur neemt kennis van de mededelingen en ingekomen stukken.  
 
4. Informatienota huisvesting  
Het algemeen bestuur neemt kennis van de informatienota over de tijdelijke huisvesting i.v.m. 
verlaten Europaweg. 
 
5. Strategisch informatiebeleid  
Het algemeen bestuur stelt het strategisch informatiebeleid VNOG vast en trekt de Baseline 
Informatieveiligheid VNOG 2018 in. 

 
6. Contourennota versterking brandweerzorg en crisisbeheersing  
Het algemeen bestuur neemt kennis van de concept contourennota crisisbeheersing en 
brandweerzorg, het proces van bestuurlijke consultatie en de reactie van het Veiligheidsberaad op de 
contourennota. 
 
7. Voortgang ontwikkeling 1-post Apeldoorn / Hoofdkantoor VNOG   
Het algemeen bestuur neemt kennis van de mondelinge toelichting. 
 
8. Consequenties brandweer van motie 30 km/u  
Het algemeen bestuur neemt kennis van de mondelinge toelichting. 
 
9. Ontwikkelingen spreidingswet  
Het algemeen bestuur neemt kennis van de brief van het Veiligheidsberaad aan de staatsecretaris van J 
en V over de voortgang bestuurlijke afspraken doorstroom migratie.  
 
10. Rondvraag en sluiting 
- 
 
 
Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur Veiligheidsregio Noord- en Oost-
Gelderland op 15 december 2022.   
 
 
 
 
drs. D.G.L. Kransen      dhr. A.J.M. Heerts 
secretaris       voorzitter 


